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Protokół nr LVI/23 

z Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego 

odbytej w dniu 22 września 2023 roku  

w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński otworzył obrady 

o godzinie 1303.  

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński stwierdził,  

że w posiedzeniu uczestniczy 16 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Nieobecni Radni: Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Beata Sznajder. 

 

Ad. 3 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego  

na rok 2023. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat,  motywacyjnego, funkcyjnego  

i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia  

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Żyrardowski. 
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8. Informacja o pracy Zarządu. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Starosta Powiatu Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że na ostatniej Radzie Powiatu wpłynął 

wniosek Radnego, Pana Roberta Rybickiego, dotyczący utworzenia na terenie Powiatu 

Żyrardowskiego Karty Dużych Rodzin. Wydział Organizacyjny przygotował projekt uchwały 

w tym zakresie, który otrzymał również pozytywną opinię Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie, Pani Agnieszki Karwat, oraz pracowników merytorycznych. Projekt  

ten został także pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. Pan Robert Rybicki oparł  

się na podobnych uchwałach obowiązujących w innych powiatach przy tworzeniu  

tego projektu. Starosta złożył wniosek o dodanie punktu dotyczącego wprowadzenia 

Powiatowego Programu dla Rodzin Wielodzietnych Karty Dużej Rodziny na terenie Powiatu 

Żyrardowskiego do dzisiejszego porządku obrad. Zaproponował, aby ten punkt był jednym  

z ostatnich w dzisiejszym porządku obrad, ale ostateczna decyzja pozostaje  

w gestii Pana Przewodniczącego Rady. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński zaproponował, aby ten punkt został dodany  

do porządku obrad jako punkt 8, po wszystkich punktach merytorycznych. 

 

Rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Powiatu 

Żyrardowskiego Powiatowego Programu dla rodzin wielodzietnych Karty Dużej Rodziny 

zostało przyjęte w następujący sposób: 

15 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki,  

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „ brak głosu”                     Robert Janiszewski  

3 „ nieobecny”                      Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Beata Sznajder 

 

 

Rozszerzony porządek obrad przedstawiał się następująco: 
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1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego  

na rok 2023. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat,  motywacyjnego, funkcyjnego  

i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia  

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Żyrardowski. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Powiatu Żyrardowskiego 

Powiatowego Programu dla rodzin wielodzietnych Karty Dużej Rodziny. 

9. Informacja o pracy Zarządu. 

10. Sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Rozszerzony porządek obrad został przyjęty w następujący sposób: 

 

15 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki,  

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „ brak głosu”                     Robert Janiszewski  

3 „ nieobecny”                      Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Beata Sznajder 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński poinformował, że na dzisiejszym posiedzeniu 

obecna jest nowa Sekretarz Powiatu Żyrardowskiego, Pani Anna Ołubek-Kunka,  

którą przedstawił i serdecznie przywitał. 
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Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że po wielu konkursach przeprowadzonych  

na to stanowisko wreszcie udało się wyłonić odpowiednią osobę. Pani Anna Ołubek-Kunka, 

podczas tych rozmów, które przeszła, wykazała się jako osoba profesjonalna z wieloletnim 

doświadczeniem w administracji. Zarząd jest przekonany, że będzie ogromnym wsparciem  

dla Powiatu Żyrardowskiego, Starostwa oraz wszystkich jednostek. Oficjalnie przywitał Panią 

Annę, która obejmuje to stanowisko od dwóch tygodni. Ma nadzieję, że ta współpraca będzie 

układać się jak najlepiej, także z Radnymi. 

 

Ad. 4 

 

Protokół z LV Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego został przyjęty w następujący sposób: 

 

15 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki,  

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

4 „ nieobecny”                 Robert Janiszewski, Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest,  

Beata Sznajder 

 

Ad. 5 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego na rok 2023.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radna Pani Genowefa Milczarek zwróciła się z pytaniem, ile dokładnie środków zostanie 

przekierowanych w dzisiejszym budżecie na ewentualny projekt dotyczący dodatków  

dla nauczycieli, jeśli zostanie on przegłosowany? Podczas prezentacji przez Panią Skarbnik  

nie udało się jej dokładnie obliczyć tej kwoty. Prosiła o udzielenie informacji na temat sumy 

środków, która zostanie przeznaczona na ten ewentualny regulamin. Pani Radna dodatkowo 
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zaznaczyła, że z tego co pamięta, ten regulamin miał obowiązywać od stycznia,  

ale obecnie jest rozważany od września. Dlatego również prosiła o informację, ile pieniędzy 

będzie potrzebnych od września do końca roku. Zastanawia się także, czy pomnożenie  

tej kwoty przez trzy pozwoliłoby określić potrzebę finansową od początku roku. 

 

Skarbnik Pani Bożena Kot poinformowała, że dokonała analizy proponowanych zmian  

w regulaminie wynagradzania nauczycieli, uwzględniając miesiąc maj jako ostatni okres,  

w którym placówki oświatowe działały w miarę kompletnie. Zaznaczyła, że czerwiec  

to już miesiąc, w którym niektóre zajęcia zostały wcześniej zakończone, co wpłynęło  

na redukcję kosztów. Również zaznaczyła, że w maju było mniej oddziałów niż jest obecnie.  

W oparciu o dane z maja oraz nieposiadając jeszcze wszystkich dokładnych informacji, takich 

jak wysokość nowo przyznanych dodatków funkcyjnych czy motywacyjnych, które zostały 

przyznane przez Pana Starostę dyrektorom szkół, Skarbnik oszacowała, że miesięczne koszty 

wprowadzenia nowego regulaminu wynoszą między 195.000,00 zł a 219.000,00 zł. Te widełki 

kosztowe powinny być przyjęte jako założenie. Pani Skarbnik dodała, że obecnie nie stać  

Powiatu na wprowadzenie proponowanych zmian od stycznia, ponieważ wymagałoby  

to dodatkowych środków w budżecie w wysokości 2.400.000,00 zł, już po uwzględnieniu 

zmian wprowadzonych uchwałą sierpniową oraz proponowaną wersją dzisiejszej uchwały. 

Obecnie przeznaczamy ponad 1.200.000,00 zł na wynagrodzenia nauczycieli. Choć ta zmiana 

nie wystarczy do końca roku, czekamy na dokładne dane oparte o konkretne dokumenty, takie 

jak zatwierdzony arkusz organizacyjny, ponieważ do września i ostatniego tygodnia  

nie wszystkie dane były dostępne Starostwu, zwłaszcza jeśli chodzi o liczbę oddziałów i obsadę 

kadrową. 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że dzisiaj Rada będzie głosować nad zmianami  

w budżecie, podkreślając, że te działania dotyczące edukacji są częścią systematycznych 

wysiłków, które były podejmowane, aby zmodernizować wszystkie szkoły w powiecie. 

Zaznaczył, że udało się pozyskać środki w wysokości blisko 4.000.000,00 zł z programu 

Polskiego Ładu, które zostaną przeznaczone na modernizację Zespołu Szkół nr 2 w Żyrardowie. 

Szkoła ta od dawna oczekiwała na te środki, szczególnie w kontekście potrzeby budowy boiska, 

ponieważ posiadała boisko asfaltowe. Starosta podkreślił, że program Polskiego Ładu  

był dostępny na terenie Powiatu Żyrardowskiego, co umożliwiło skorzystanie z tych środków. 

W przeszłości próbowano uzyskać wsparcie finansowe z gminy, w której znajdował się Polski 

Ład, jednak bez sukcesu. Teraz środki zostaną przeznaczone na infrastrukturę edukacyjną,  
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w tym remont "Włókiennika". Oczywiście, w miarę dostępności środków, dokonamy 

modernizacji szkoły i zbudujemy boisko. To ważna informacja, ponieważ pozwoli  

ona na zakończenie większości remontów szkół w powiecie. Starosta wyraził przekonanie,  

że nadejdzie czas na Wiskitki, gdzie istnieje potrzeba remontu lub budowy nowego boiska. 

Działania na rzecz edukacji są kontynuowane od czasów poprzedniego Zarządu Powiatu i Rady 

Powiatu pod przewodnictwem Pana Starosty Szustakiewicza, i są one kontynuowane przez 

obecny Zarząd. Starosta podkreślił, że kontynuując te działania, pokazujemy, że edukacja  

jest dla nas priorytetem, zarówno dla uczniów, jak i nauczycieli. Odnośnie do regulaminów, 

które długo oczekiwały na akceptację, były one starannie konsultowane z Związkami 

Zawodowymi i środowiskiem szkolnym. Zaznaczył, że osiągnięcie kompromisu, który  

jest korzystny dla wszystkich stron, nie było łatwe. Wyraził nadzieję, że zmiany, które zostały 

wprowadzone i które uzyskały pozytywną opinię komisji oraz środowiska,  

będą satysfakcjonujące dla wszystkich zainteresowanych stron. Starosta podkreślił,  

że to nie jest koniec działań, ponieważ w kolejnych latach będzie dążyć do dalszej modernizacji 

szkół, takich jak ta w Wiskitkach, gdzie boisko jest w złym stanie  

i nie było remontowane od dłuższego czasu. Choć nie wszystko da się zrealizować w jednym 

lub dwóch latach, w perspektywie trzech lub czterech lat będzie to już znacznie łatwiejsze. 

Starosta wyraził radość z informacji o pozyskanych środkach z Polskiego Ładu i prosił Radnych 

o pozytywne głosowanie w sprawie tych zmian w budżecie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego na rok 2023 została 

podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Michał Ochnicki, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki 

3 „ nieobecny”                      Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Beata Sznajder 
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Ad. 6 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego 

została podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Michał Ochnicki, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki 

3 „ nieobecny”                      Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Beata Sznajder 

 

Ad. 7 

 

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Pani Monika Bachańska przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków: za wysługę lat,  motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy  

oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Pan Michał Ochnicki przedstawił pozytywną 

opinię Komisji do ww. projektu uchwały (6 głosami „za”, 1 „wstrzymuję się”, 1 „nieobecny”). 

Pan Radny wyraził swoje gratulacje i podziękowania wobec Pani Dyrektor Wydziału Oświaty, 

Kultury, Sportu i Turystyki Moniki Bachańskiej, oraz Pani Skarbnik Bożeny Kot, Radnych 

Komisji i Związków Zawodowych za ich zaangażowanie w proces zmiany regulaminu 

wynagradzania. Podziękował również wszystkim osobom zaangażowanym w tzw. "komisję 

roboczą" dotyczącą tego zagadnienia. Uważa to za sukces, ponieważ wszystkie kontrowersje 

zostały rozwiązane i wszystkie zmiany zostały zaakceptowane. Radny podziękował również 

Panu Staroście i Zarządowi za poparcie projektu, który został przedstawiony w trakcie prac 

komisji roboczej. Zaznaczył, że istotnym elementem, niezwiązanym bezpośrednio  

z regulaminem wynagradzania, jest fakt, że podczas tych negocjacji uzyskano również 

podwyżkę wynagrodzenia dla pracowników niepedagogicznych szkół i placówek oświatowych 

w Powiecie Żyrardowskim o 10%. To rzeczywiście znaczący sukces. 

 

Radny Pan Piotr Krawczyk poinformował, że jako Członek Komisji Oświaty, słuchając 

dzisiejszej dyskusji skoncentrowanej na sukcesie Komisji w zakresie zmiany regulaminu 

wynagradzania, chciał wyrazić swoje przeprosiny wobec nauczycieli, którzy oczekiwali  

na wprowadzenie tego regulaminu przez ostatni rok. Regulamin ten, jego zdaniem, powinien 

być zmieniony i nowe zasady wynagradzania wprowadzone rok temu, co mogłoby oznaczać 

korzystniejsze warunki wynagradzania dla nich. Obecny sukces to krok w dobrym kierunku, 

jednak Pan Krawczyk przeprasza tych nauczycieli, którzy przez ten okres nie otrzymali 

zwiększonych dodatków, na które mieli prawo rok temu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków: za wysługę lat,  motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  

i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski została podjęta w następujący sposób: 

 

15 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 
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Genowefa Milczarek, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki,  

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „ brak głosu”                     Dariusz Mitrowski 

3 „ nieobecny”                      Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Beata Sznajder 

 

Ad. 8 

 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego Pan Maciej Ragan przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia na terenie Powiatu Żyrardowskiego Powiatowego Programu dla rodzin 

wielodzietnych Karty Dużej Rodziny. 

 

Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej Pan Jacek 

Czubak przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Pan Michał Ochnicki przedstawił pozytywną 

opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie wprowadzenia na terenie Powiatu Żyrardowskiego Powiatowego Programu 

dla rodzin wielodzietnych Karty Dużej Rodziny została podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Michał Ochnicki, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki 

3 „ nieobecny”                      Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Beata Sznajder 
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Wiceprzewodniczący Rady Pan Robert Rybicki wyraził swoją wolę, aby wystąpić  

nie tylko jako Radny Powiatowy, ale przede wszystkim jako Przewodniczący Koła Dużych 

Rodzin w Żyrardowie. W imieniu Dużych Rodzin z Powiatu Żyrardowskiego serdecznie 

podziękował Państwu Radnym za podjęcie tej uchwały. Największe słowa uznania skierował 

do Pana Starosty i Zarządu za to, że rozważyli jego wniosek i że uchwała została tak sprawnie 

procedowana. Następnie podkreślił, że ten Program stanowi znaczące wsparcie materialne  

dla dużych rodzin, jest to również istotna forma promocji i docenienia ogromnej roli,  

jaką pełnią Duże Rodziny w naszym społeczeństwie. Uważa, że to wyraz solidarności ze strony 

Państwa Radnych oraz uznanie za trud, jaki codziennie wkładają duże rodziny w wychowanie 

dzieci i kształtowanie przyszłych pokoleń. Jest dumny z faktu, że nasz Powiat dołącza  

do innych samorządów, które wspierają duże rodziny. Uważał, że nasz Powiat  

był do tej pory nieobecny na tej mapie wsparcia, dlatego uchwała jest ważnym krokiem. 

Następnie zwrócił się do Zarządu z prośbą, aby nie ograniczać się jedynie do uchwały,  

ale aby podjąć konkretne działania, takie jak wprowadzenie zniżek w instytucjach zarówno 

należących do Powiatu, jak i u prywatnych przedsiębiorców. Zadeklarował, że Koło Dużych 

Rodzin będzie wspierać Zarząd Powiatu w rozwijaniu tego programu, jak tylko będzie  

to możliwe. Na koniec przedstawiciele Koła Dużych Rodzin wręczyli Panu Staroście dyplom 

z podziękowaniami oraz album, który dokumentuje wszystkie zjazdy Dużych Rodzin  

od 2013 roku. Dodatkowo wyraził nadzieję, że kiedyś Powiat Żyrardowski będzie gospodarzem 

Ogólnopolskiego Zjazdu Dużych Rodzin, co jest ich marzeniem. 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz wyraził swoje ogromne zadowolenie i powiedział,  

że to dla niego ogromna niespodzianka i zaskoczenie. Oznajmił, że to zasługa Radnych,  

którzy jednomyślnie zagłosowali za przyjęciem tej uchwały, co pokazuje, że wszyscy Radni 

wspierają duże rodziny. Zaznaczył, że nasze instytucje, takie jak hale sportowe, Młodzieżowy 

Dom Kultury czy Muzeum Mazowsza Zachodniego, z pewnością będą otwarte na zastosowanie 

różnych zniżek. Podziękował za wręczony dyplom i album. Starosta wyraził pełne wsparcie  

dla dużych rodzin i pogratulował wszystkim tym, którzy takie rodziny posiadają.  

Uważa, że to jest jeden z największych sukcesów w życiu, mieć właśnie dużą rodzinę. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński podkreślił, że to jest bardzo istotna kwestia  

w naszym powiecie, coś nowego i bardzo ważnego. Wyraził podziękowania dla wszystkich, 

którzy mieli wkład w powstanie tego projektu uchwały dotyczącej Karty Dużej Rodziny. 
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Ad. 9 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki pogratulował Panu Staroście osiągnięcia konsensusu w sprawie 

rozbudowy drogi relacji Żyrardów-Działki-Wiskitki. Podczas dzisiejszej sesji przegłosowano 

środki na aktualizację projektu, co stanowi dodatkowy kosztorys, który umożliwi pełne 

wykorzystanie otrzymanej dotacji w wysokości około 15.000.000,00 zł, wraz z wkładem 

własnym Miasta i Gminy Wiskitki. Chociaż może nie obejmuje to całego zakresu, to jednak 

droga zostanie rozbudowana aż do skrzyżowania głównego w Działkach, co jest znacznie 

większym odcinkiem niż to było pierwotnie przewidziane w przetargu. Uważa to za duży 

sukces i chciał podziękować za to osiągnięcie. 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że czasami inwestycje budzą emocje, ponieważ 

są trudne do przeprowadzenia. Jednak jest bardzo zadowolony z osiągnięcia kompromisu  

w tej sprawie, choć być może nie byłoby to możliwe, gdyby nie zmiany na rynku 

gospodarczym, ekonomicznym i inflacyjnym, zwłaszcza w porównaniu z cenami sprzed roku. 

Na szczęście ceny w przetargach zaczęły się poprawiać. To pokazuje, że dobrze jest  

nie rozstrzygać przetargu od razu na pierwsze dostępne kwoty, ponieważ te początkowe ceny 

byłyby zbyt obciążające dla Powiatu Żyrardowskiego. Starosta podziękował za zrozumienie  

ze strony Wiskitek, Działek, Przewodniczącego Rady, Burmistrza oraz wszystkich zaufanych 

partnerów, którzy poczekali na lepszą sytuację. To opłaciło się, ponieważ zaoszczędzono 

znaczne środki finansowe, a jednocześnie będzie można wybudować dużo dłuższy odcinek 

drogi niż pierwotnie planowano. Nie jest to jednak koniec, a planowane są kolejne odcinki, 

które będą uzgadniane w najbliższym czasie. Starosta zachęcił wszystkich do cieszenia  

się z tego szczęśliwego finału. Wyjaśnił, że prace jeszcze nie ruszyły pełną parą,  

ale wykonawca ma swoje ustalone terminy i musi się ich trzymać. Jeśli wykonawca przeniósł 

większy udział prac na kolejne miesiące, to jest pewność, że zostaną one wykonane, ponieważ 

opóźnienia wiążą się z karami umownymi, których nikt nie chce płacić. Starosta podkreślił,  

że są już precedensy, gdzie w sprawie kar umownych z jednym z wykonawców dróg 

żyrardowskich zwrócono się do sądu, a wynik był korzystny dla Powiatu. Chociaż wykonawca 

się odwołał, to obrona interesów jest priorytetem. Na zakończenie Starosta podziękował 

Przewodniczącemu Rady i Burmistrzowi za wsparcie zespołu Wydziału Komunikacji, Dróg  

i Transportu w procesie aktualizacji projektu drogi Żyrardów-Działki-Wiskitki. Podkreślił,  

że to jest efekt współpracy wielu osób, mimo wielu emocji. 
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Ad. 10 

 

Przewodniczący tymczasowej Komisji Zakładowej NSZZ Solidarność Region Mazowsze przy 

Muzeum Mazowsza Zachodniego w Żyrardowie, Pan Marcin Olborski, podzielił  

się informacją, że chciałby zwrócić uwagę na to, co się dzieje w muzeum po zmianach, 

ponieważ uważa, że wszyscy obecni są zainteresowani tą sprawą. Zaznaczył, że współpraca  

z nowym dyrektorem przebiega spokojnie i kulturalnie, z poszanowaniem praw obu stron. 

Następnie Pan Marcin Olborski powrócił do postulatów, które zostały przedstawione jako 

Związek Zawodowy na poprzedniej sesji i które zostały przekazane Zarządowi Powiatu 

Żyrardowskiego dzień wcześniej. Wyraził ubolewanie, że nie zostało zorganizowane żadne 

spotkanie, aby omówić te postulaty i zastanowić się nad ich możliwym wdrożeniem. Związek 

Zawodowy zaktualizował swoje postulaty, uwzględniając zmienioną sytuację, a dwa z pięciu 

postulatów zostały uznane za nieaktualne. Nie oznacza to jednak, że Związek się z nich 

wycofuje, ale obecnie nie można ich zrealizować. Pan Marcin Olborski skupił się na trzech 

postulatach finansowych, które odnoszą się do sytuacji finansowej Muzeum: 

1. Podniesienie pensji pracownikom Muzeum do poziomu odpowiadającego zarobkom  

na podobnych stanowiskach, wymagających podobnego wykształcenia i doświadczenia,  

w Starostwie. 

2. Wzrost pensji pracowników o podwyższanie wynagrodzenia minimalnego, aby uniknąć 

sytuacji, w której wszyscy pracownicy zarabiają tyle samo, niezależnie od wykształcenia, 

doświadczenia i zaangażowania. 

3. Przyznanie 10% budżetu na działania merytoryczne, w celu organizacji wystaw, publikacji  

i działań edukacyjnych. Obecnie nie przewiduje się żadnych środków na te cele w budżecie. 

Związek Zawodowy proponuje trójstronne spotkanie między Zarządem Powiatu, 

przedstawicielami Związku i dyrektorem, aby omówić te postulaty i wypracować porozumienie 

dotyczące pracy muzeum oraz jego finansów na nadchodzący rok. W odniesieniu do dwóch 

postulatów dotyczących powołania dyrektora, pierwszy z nich, który mówił o pełnieniu 

obowiązków przez pracownika, jest już zdezaktualizowany, ponieważ Zarząd już dokonał 

takiego powołania. Drugi postulat, dotyczący zorganizowania konkursu na to stanowisko, 

również jest zdezaktualizowany, ponieważ Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

wyraził zgodę na powołanie nowego dyrektora bez konkursu. Pan Marcin Olborski podkreślił, 

że Związek Zawodowy nadal stoi na stanowisku, że każdy nowy dyrektor muzeum powinien 

być wybierany w demokratycznym konkursie, zgodnie z przepisami. Jednak w obecnej 

sytuacji, z powodu decyzji resortu kultury, postulat ten jest nie do zrealizowania.  
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Mimo to pracownicy muzeum obiecują współpracę z nowym dyrektorem, o ile zostaną 

szanowane ich prawa pracownicze. 

 

Dyrektor Muzeum Mazowsza Zachodniego w Żyrardowie Pan Arkadiusz Sowa, wyraził swoje 

zainteresowanie uczestnictwem w obecnej sytuacji, zwłaszcza po burzliwych dyskusjach, które 

miały miejsce na ostatniej sesji. Na wstępie podkreślił, że muzeum nadal funkcjonuje  

i prosperuje, a jego perspektywy są bardzo obiecujące. Razem z zespołem pracowników 

opracowują nowe pomysły na wystawy i inicjatywy kulturalne. Pan Arkadiusz Sowa 

wspomniał o kilku wydarzeniach, które miały miejsce w ciągu ostatnich dwóch tygodni,  

w tym 340. rocznicy odsieczy wiedeńskiej oraz narodowym czytaniu, w którym uczestniczyli 

zaproszeni goście, w tym Pan Wiceprzewodniczący i Pan Starosta. Muzeum stara  

się być dostępne i atrakcyjne dla mieszkańców, szczególnie dla młodzieży. Dyrektor podkreślił, 

że współpraca z pracownikami muzeum układa się pozytywnie, a codziennie słyszy od nich 

różne postulaty i pomysły. W odpowiedzi na te potrzeby, muzeum już dokonało pewnych 

inwestycji, takich jak zakup sprzętu nagłaśniającego, który był potrzebny od dawna. Następnie 

Pan Arkadiusz Sowa wyraził przekonanie, że można optymistycznie patrzeć na przyszłość 

muzeum pod względem finansowym. W odniesieniu do sytuacji, która miała miejsce  

na poprzedniej sesji, podkreślił znaczenie spokoju, pracy, stonowania, dobrych manier  

i dialogu. Rozmowa jest kluczowym elementem rozwiązania wszelkich konfliktów.  

Pan Dyrektor docenił umiejętność rozmowy Pana Starosty i Zarządu, wyrażając przekonanie, 

że można osiągnąć kompromis w kwestiach związanych z rozwojem muzeum. Zakończył swoją 

wypowiedź, zachęcając wszystkich do odwiedzenia muzeum i zaprosił na nadchodzące 

wydarzenie - finisaż wystawy "Dittrichowie - rodzina wielkich fabrykantów", które odbędzie 

się w środę o godzinie 11:00. 

 

Radny Pan Wojciech Szustakiewicz poinformował, że przed przejściem do sedna sprawy 

chciałby krótko przedstawić charakterystykę Gminy Radziejowice. Jeśli spojrzymy  

na demografię Powiatu Żyrardowskiego, zauważymy, że w wielu gminach liczba mieszkańców 

maleje. Jednak jedyną gminą, która dynamicznie rozwija się i zyskuje nowych mieszkańców, 

jest Gmina Radziejowice. Analizując wydane pozwolenia na budowę oraz zgłoszenia dotyczące 

nowych budynków, możemy zauważyć, że najwięcej zezwoleń przyznaje się właśnie na terenie 

Gminy Radziejowice. Jeśli przyjrzymy się dostępności szkół ponadpodstawowych,  

to zauważymy, że Gmina Radziejowice nie posiada takich placówek. Dziś usłyszeliśmy 

również ważne i prawdziwe słowa Pana Starosty dotyczące programu poprawy stanu szkół 
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ponadpodstawowych w Powiecie Żyrardowskim. Niemal wszystkie szkoły zostały  

już zmodernizowane, przeszły termomodernizacje, zostały wyposażone, a niektóre  

z nich są nowo wybudowane, jak np. w Wiskitkach. Również w Puszczy szkoła jest prawie 

nowa, ponieważ modernizacja rozpoczęła się od samej struktury budynku. Pozostała jeszcze 

modernizacja Zespołu Szkół w Mszczonowie, zarówno jeśli chodzi o sale do nauki zawodu,  

jak i termomodernizację liceum. Dziś dowiedzieliśmy się również, że nowy obiekt sportowy  

w Gminie Wiskitki również potrzebuje naprawy. Dzisiaj dokonaliśmy również postępu  

w zakresie wynagradzania pracowników, wprowadzając nowy regulamin wynagradzania  

nie tylko dla pedagogów, ale także dla innych pracowników. W naszych szkołach dostępnych 

jest wiele ciekawych zawodów, a liczba uczniów ciągle rośnie, co jest niezwykle istotne.  

Pan Radny poinformował, że otrzymuje telefony od rodziców uczniów Liceum 

Ogólnokształcącego w Puszczy Mariańskiej, którzy mieszkają na terenie Gminy Radziejowice 

i Gminy Mszczonów. Mimo istnienia dobrze zmodernizowanych dróg, niestety, komunikacja 

publiczna związana z dowozem uczniów pozostawia wiele do życzenia. Szczególną uwagę 

należy zwrócić na Gminę Radziejowice, która nie posiada szkoły ponadpodstawowej,  

co zmusza uczniów do podróży do sąsiednich gmin. Obecnie, do Liceum Ogólnokształcącego 

w Puszczy Mariańskiej dojeżdża około piętnastu uczniów z Gminy Radziejowice. Według 

informacji przekazanych przez rodziców, w Gminie Mszczonów jest dwukrotnie więcej 

uczniów, którzy muszą dojeżdżać do tej samej szkoły. W związku z tym zobowiązał  

się do uwzględnienia tego problemu i podjęcia próby znalezienia rozwiązania. Skontaktował 

się również z Panem Dyrektorem Pawłem Myszkowskim, który poinformował go, że temat  

jest znany Wydziałowi Komunikacji oraz Oświacie, i obecnie trwają prace nad głębszą analizą, 

aby znaleźć sposób naprawy tej sytuacji. Po rozmowie z Panem Dyrektorem wywnioskował, 

że kierunek rozwiązania tego problemu zakłada uruchomienie nowych kursów komunikacji. 

Aktualnie wiadomo, że na terenie Powiatu działa siedem linii komunikacyjnych, które zostały 

utworzone dzięki wsparciu finansowemu z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych 

Wojewody Mazowieckiego. Istnieje możliwość, że niektóre z tych kursów pozostają 

niewykorzystane, a może warto byłoby przemyśleć ich modernizację, jeśli to jest możliwe 

zgodnie z podpisanymi umowami o dofinansowanie, w celu skierowania ich na dowóz uczniów 

do Liceum Ogólnokształcącego w Puszczy Mariańskiej, obejmując Radziejowice, Mszczonów 

i Puszczę Mariańską. Przewodniczący Komisji Oświaty, Pan Ochnicki, podczas dzisiejszego 

spotkania na wspólnej komisji, również zasugerował istnienie tego problemu. Komisja planuje 

podjąć pracę nad tym zagadnieniem w najbliższym czasie, a dzisiaj zostanie ustalony konkretny 

termin. Ponadto, Pan Radny wcześniej przygotował formalny wniosek skierowany do Zarządu 
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Powiatu, którego treść jest następująca: „Działając w imieniu rodziców uczniów Liceum 

Ogólnokształcącego w Puszczy Mariańskiej niniejszym wnioskuję o zorganizowanie  

i sfinansowanie w roku szkolnym 2023/2024 transportu publicznego zapewniającego dojazd  

i powrót uczniów Liceum Ogólnokształcącego w Puszczy Mariańskiej z terenu Radziejowic  

i Mszczonowa. Obecnie funkcjonujący transport publiczny w tym siedem linii 

komunikacyjnych utworzonych z dotacji Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych 

Wojewody Mazowieckiego w 2023 roku nie zapewnia bezpiecznego i punktualnego dojazdu  

i powrotu uczniów z Radziejowic i Mszczonowa do Liceum Ogólnokształcącego w Puszczy 

Mariańskiej”. Pan Radny przekazał ten wniosek na ręce Pana Starosty oraz do wiadomości 

Przewodniczącemu Rady Powiatu, mając nadzieję, że ten temat zostanie dokładnie 

przeanalizowany i doprowadzi do znalezienia satysfakcjonującego rozwiązania. 

 

Radny Pan Michał Ochnicki poinformował, że chciałby poruszyć dwie kwestie. Pierwsza 

dotyczy wcześniejszego wystąpienia Pana Dyrektora. Dzisiaj odbyło się posiedzenie Komisji 

Oświaty, które nie zostało ukończone, lecz jedynie przerwane. Na tym posiedzeniu mieliśmy 

za zadanie ustalić odpowiedni termin oraz omówić już wcześniej przedstawiony porządek 

obrad komisji. Podczas tego spotkania poruszane były także kwestie związane z Muzeum 

Mazowsza Zachodniego, i tu Radny Pan Michał Ochnicki wyraził swoje podziękowania wobec 

Pana Dyrektora za zaproszenie. Planują kontynuować te dyskusje i zgłębić te tematy  

po dokładnym przeanalizowaniu sytuacji i zdarzeń. Druga sprawa dotyczy byłego Starosty  

i jego informacji od rodziców uczniów dotyczących problemów z komunikacją  

oraz trudnościami z dojazdem do szkół. Pan Radny wspomniał, że również podjął działania  

w tej sprawie, rozmawiając z Panią Dyrektor oraz proponując dodanie  

tego punktu do porządku obrad Komisji. Niemniej jednak, zwrócił uwagę na to, że problem  

ten nie dotyczy tylko jednej szkoły, a jest bardziej rozległy. Pracując także w szkołach 

ponadpodstawowych, widzi, że uczniom często brakuje odpowiednich środków transportu. 

Dlatego apeluje o szersze spojrzenie na tę kwestię, jej zgłębienie i podjęcie odpowiednich 

działań, które nie ograniczają się tylko do jednej placówki oświatowej. Kolejną istotną kwestią 

jest znalezienie odpowiednich środków finansowych na rozwiązanie tego problemu, co może 

wymagać przesunięć budżetowych. Radny uważa, że temat ten jest bardziej złożony i warto  

go dogłębnie zbadać. Na zakończenie swojego wystąpienia, Radny Pan Michał Ochnicki 

wyraził zadowolenie z faktu, że coraz więcej osób uważa, iż ta komisja wspólna powinna być 

organizowana częściej przez Biuro Rady. To pozwoliłoby na bardziej efektywne rozpatrywanie 

wniosków związanych z oświatą oraz przyciągnęłoby większą ilość Radnych do udziału  
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w komisji, ponieważ omawiane tematy są ważne, ale często brakuje uczestników  

na posiedzeniach. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że jest świadomy istniejących problemów  

z dojazdem młodzieży do szkół, zwłaszcza jeśli chodzi o komunikację ze szkoły w Puszczy 

Mariańskiej, przez Radziejowice i Mszczonów. Wskazał na fakt, że wszystkie linie autobusowe 

w regionie są współfinansowane przez samorządy gminne, dzięki dotacjom od Wojewody. 

Nabory dotacji odbywają się regularnie, a kolejny przewidziany jest na styczeń. Radny 

zaznaczył, że komunikacja między Żyrardowem a Wiskitkami działa, ale młodzież zgłasza 

problemy z dojazdem w późniejszych godzinach, zwłaszcza gdy zajęcia szkolne kończą  

się około godziny 17:00. Wtedy autobusy są ustawione w taki sposób, że nie ma dostępu  

do odpowiednich połączeń, co powoduje trudności w powrocie do domu. Radny podał 

informację, że miesięczny koszt dodatkowego kursu dla młodzieży wyniósłby około  

2.000,00 zł miesięcznie, co według niego jest kwotą, którą można znaleźć w obecnym budżecie 

do końca roku. Po nowym roku można by złożyć wniosek o zmianę rozkładu jazdy, aby uniknąć 

podobnych problemów w przyszłości. Radny zwrócił się z prośbą do Pana Starosty  

o rozważenie takiej możliwości i dodał, że Pani Dyrektor szkoły również wyraziła 

zainteresowanie tą kwestią i zapowiedziała, że będzie ją badać. 

 

Radny Pan Piotr Krawczyk poinformował, że w imieniu organizatorów nadchodzącej imprezy, 

która odbędzie się w niedzielę w Guzowie, pragnie przekazać informacje dotyczące 

„Kleofasek”. Jest to wydarzenie, które już od 9 lat odbywa się w Guzowie i staje się coraz 

bardziej barwne i rozbudowane, z szerokim zakresem dodatkowych atrakcji. Radny dodatkowo 

wspomniał, że podczas tej imprezy będą obchodzone dwie ważne okazje. Pierwsza  

to 258. rocznica urodzin Kleofasa Ogińskiego, a druga to 160. rocznica wybuchu Powstania 

Styczniowego. Uroczystości rozpoczną się o godzinie 12:00, więc w imieniu organizatorów 

oraz w swoim własnym zachęca do udziału i serdecznie zaprasza wszystkich zainteresowanych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński podkreślił, że po omówieniu kwestii 

dotyczących uczniów ze szkół średnich w Radziejowicach i Wiskitkach, chce zwrócić uwagę  

na uczniów ze szkół w Mszczonowie, a konkretnie na Liceum Ogólnokształcące oraz Zespół 

Szkół. Chodzi o problem z dojazdem, który istniał już w piątej kadencji, kiedy to kursy zostały 

zlikwidowane. Poprzedni Zarząd i sam Pan Klaudiusz Stusiński angażowali się w rozwiązanie 

tej trudnej sytuacji, zwłaszcza w kontekście dojazdu z Jeruzala. Wtedy zlikwidowano autobusy, 
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które dostarczały dzieci do szkół o godzinie 8:00. Problem polegał na tym, że obszar  

ten wykraczał poza granice Powiatu. Dlatego rozważa się możliwość wprowadzenia pewnego 

rodzaju transportu "ala gimbus" na poziomie powiatowym, który mógłby dostarczać dzieci  

do szkół o godzinie 8:00. Obecnie dojazd do kilku szkół z niektórych miejscowości  

jest utrudniony, a istniejące kursy są bardziej narażone na likwidację niż na tworzenie nowych. 

Dlatego Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na potrzebę rozważenia takiego rozwiązania,  

które poprawiłoby dostępność do edukacji dla uczniów ze wspomnianych miejscowości. 

 

Radny Pan Andrzej Wilk przypomniał, że istnieje ważny temat związany z Domami Pomocy 

Społecznej, który nie był jeszcze omawiany na ostatniej Komisji Zdrowia. Radni otrzymali 

także pewne pismo, wezwanie przedsądowe od jednego z dyrektorów DPS. Choć może  

nie jest to odpowiedni moment ani miejsce, aby teraz szczegółowo omawiać tę sprawę,  

ze względu na jej świeżość, chciałby jednak poprosić o jakieś stanowisko w najbliższym czasie. 

Jest to kwestia, która jest niezwykle trudna i delikatna, dotycząca nie tylko podopiecznych  

czy klientów DPS, ale także pracowników, którzy często pracują w cieniu i wykonują trudną 

pracę. Radny zdaje sobie sprawę, że wiele kwestii zależy od finansów, ale również od dobrej 

woli. Jest gotów do pomocy i chciałby wiedzieć, czy istnieje już wypracowana strategia  

w tej sprawie lub czy można oczekiwać jakiegoś stanowiska, być może na kolejnej sesji  

lub innym spotkaniu. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki podkreślił, że chciałby wyrazić swoje wsparcie dla Zarządu i Rady 

Powiatu, ponieważ obecnie mamy więcej połączeń autobusowych niż wcześniej. W obecnej 

kadencji przybyło ich, a nie ubyło. Doprecyzował, że zarówno ilość linii autobusowych,  

jak i częstotliwość kursowania autobusów były kwestiami, które sprawiały pewne problemy, 

na przykład z dojazdem do Sochaczewa. Te problemy były bardzo poważne, ale obecnie  

może stwierdzić, że liczba dostępnych połączeń na pewno wzrosła w porównaniu  

do wcześniejszych lat. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński sprecyzował, że miał na myśli połączenia  

z Mszczonowa i podkreślił, że w tym przypadku nie zauważał zmian. 

 

Radny Pan Michał Ochnicki poinformował, że chciałby podnieść jeszcze jeden aspekt związany 

z transportem, który jest obecnie omawiany w kontekście pomocy dla uczniów w dojazdach  

do szkół. Chociaż obecnie skupiamy się na tym, co się już wydarzyło, czyli uczniowie chodzą 
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już do szkoły i potrzebują wsparcia w dojazdach, to warto również myśleć o przyszłości.  

Przed nami trudne czasy związane z niżem demograficznym, co oznacza, że w naszych 

szkołach powiatowych będzie coraz mniej uczniów. W minionych latach mieliśmy podwójne 

roczniki, ale teraz sytuacja zmienia się, a coraz mniej klas będzie tworzonych. To może 

skutkować tym, że nauczyciele będą mieli mniej miejsc pracy. Radny zauważa, że nasza oferta 

edukacyjna jest atrakcyjna, ale problemem jest komunikacja i trudności w dojeździe, które 

odstraszają potencjalnych uczniów. Dlatego warto rozważyć, przemyśleć i zaplanować 

działania na przyszły rok szkolny w zakresie poprawy komunikacji między placówkami 

oświatowymi a innymi miejscowościami. Może to pomóc w przyciągnięciu większej liczby 

uczniów do naszych szkół powiatowych. Radny podkreśla, że poprawa komunikacji może 

wpłynąć na zmniejszenie kosztów związanych z wynagrodzeniem nauczycieli, ponieważ 

dostępna subwencja oświatowa mogłaby być wystarczająca, aby pokryć te wydatki. Cieszy  

się z zainteresowania wszystkich Radnych tym tematem i liczy na to, że wspólnie  

uda się znaleźć rozwiązanie tego problemu. 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz zaznaczył, że nie jest pewny, czy Powiat będzie w stanie pokryć 

koszty związane z wprowadzeniem "gimbusów", ale rozważa inne możliwe rozwiązania. 

Rozumie, że nie wszystkie trasy zostaną dostosowane do potrzeb jeszcze w tym roku,  

ale od nowego roku będzie kolejna okazja do złożenia wniosku o dofinansowanie. Starosta 

podkreślił, że kluczowym jest zrozumienie, ile uczniów korzysta z tych tras  

i ile przewidywanych jest podróżujących, aby zrozumieć potrzeby transportowe. Ważne jest, 

aby unikać sytuacji, w której na jedną godzinę jest dużo pasażerów, a na inną praktycznie nikt 

nie korzysta z transportu, dlatego konieczne jest zracjonalizowanie tych tras. Zwrócił  

się z prośbą do Biura Rady o przekazanie wniosku Panu Dyrektorowi Myszkowskiemu,  

aby rozważyć, które trasy będą kwalifikować się do dofinansowania na przyszły rok. Starosta 

podkreślił, że starają się działać na rzecz poprawy sytuacji, choć nie wszystko można 

sfinansować od razu, ale małymi krokami można osiągnąć postęp i podziękował za dobrą 

współpracę w tych kwestiach. Jeśli chodzi o kwestię dyrektora DPS, to jest to bardzo świeża 

sprawa, ponieważ informacja dotarła do Starostwa wczoraj. Warto zaznaczyć,  

że wynagrodzenia dyrektorów DPS-ów nie znacząco odbiegają od wynagrodzeń innych 

dyrektorów jednostek powiatowych. Różnice w wynagrodzeniach dyrektorów instytucji zależą 

od wielu czynników, takich jak zakres obowiązków i liczba pracowników, którymi zarządzają. 

Jednak wynagrodzenie, o którym wspomniał Pan Radny Andrzej Wilk, nie wyróżnia  

się na tle wynagrodzeń innych dyrektorów. Zaskakujące jest, że ktoś, kto otrzymuje 
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wynagrodzenie dyrektora, decyduje się kierować sprawę do sądu z powodu braku podwyżki  

w danym roku. Starosta zapewnił zgłębienie tej kwestii bardziej szczegółowo. Obecnie  

nie był w stanie zapoznać się dogłębnie z treścią tego pisma przed sesją, dlatego wróci z bardziej 

kompleksowym komentarzem po dokładnym zbadaniu sprawy. Na ostatniej sesji pojawiła  

się również kwestia personalna. Dziś chciałby również wrócić z odpowiedzią dotyczącą 

Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Powiatu Żyrardowskiego. W tej sprawie przekazano  

ją do kancelarii prawnej, aby dokładnie przeanalizować sytuację oraz sprawdzić dokumenty 

osoby, która została wskazana jako prowadząca działalność gospodarczą, pomimo pełnienia 

funkcji dyrektora jednostki powiatowej. Kancelaria prawna przygotowała opinię prawną,  

z której Starosta odczytał jedynie konkluzję prawną oraz wnioski: „Na podstawie zawartej 

umowy o zarząd powierniczy Pani Anna Olędzka przeniosła wszelkie uprawnienia i obowiązki 

związane z wykonywaniem działalności gospodarczej biura turystycznego  

na (…) i nie wykonuje żadnych czynności związanych z prowadzeniem tej działalności 

gospodarczej to nie można stawiać jej zarzutu, że prowadząc działalność gospodarczą narusza 

zakaz wynikający z art. 4 ust. 6 Ustawy o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej 

przez osoby pełniące funkcje publiczne. Na pytanie postawione przez Panią Radną Beatę 

Sznajder do Pana Starosty, czy jego podwładna Dyrektor CUW Pani Anna Olędzka, będąc 

dyrektorem jednostki powiatowej może prowadzić działalność gospodarczą odpowiedź brzmi 

– nie może. Z przedstawionej wyżej analizy zaś wypływa wniosek, ze Pani Anna Olędzka nie 

prowadzi działalności gospodarczej w rozumieniu ustawy o ograniczeniu prowadzenia 

działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne a zatem nie narusza zakazu 

zawartego w art. 4 ust. 6 tejże ustawy.” Jest to opinia kancelarii, która zajmowała się analizą 

dokumentów, ponieważ konieczne było wyodrębnienie dokumentów z akt osobowych  

i przeprowadzenie analizy stanu prawnego. Starosta ma nadzieję, że ta opinia z kancelarii 

rozwiewa wszelkie wątpliwości. Jeśli jednak pozostaną jakiekolwiek inne wątpliwości,  

to Państwo Radni mają dostęp do pełnej opinii poprzez Biuro Rady, gdzie również mogą 

zapoznać się z całością treści opinii. W innych sprawach Zarząd również będzie starać  

się przekazywać wyjaśnienia i opinie szybciej, ponieważ otrzymali kilka sygnałów, że niektóre 

tematy mogły utknąć w którymś z wydziałów, co powodowało opóźnienia w udzielaniu 

odpowiedzi. Starosta jest głęboko przekonany, że obecność Sekretarza Powiatu znacząco 

ułatwi wszystkim pracę w urzędzie, ponieważ Sekretarz odpowiada za organizację działań  

i efektywną komunikację między dyrektorami. Starosta ma pełne zaufanie do Pani Sekretarz  

i uważa, że jest ona wysoce kompetentną osobą, zdolną sprostać temu zadaniu. Obecnie 

Wydział Organizacyjny zaczyna działać sprawniej dzięki wsparciu Sekretarza, którego 
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brakowało. W przeszłości konkursy na stanowiska dyrektorskie nie zawsze były rozstrzygane, 

a czasem brakowało odpowiednich kandydatów. Jednak teraz sytuacja się zmieniła, być może 

dzięki podniesieniu najniższej krajowej, co przyciągnęło więcej kandydatów. Podwyżka 

najniższej krajowej o około 600 złotych brutto stanowi wyzwanie dla budżetu na przyszły  

rok, ale jednocześnie musi być zarządzana w taki sposób, aby uniknąć spłaszczenia 

wynagrodzeń, co mogłoby prowadzić do sytuacji, w której pracownicy z kwalifikacjami 

otrzymują takie same wynagrodzenia jak osoby bez kwalifikacji. Starosta jest przekonany,  

że konieczne jest wspólne omówienie, dyskusja nad sposobem poprawy tej sytuacji. 

Jednocześnie podkreśla, że nie zgadza się z tym, aby osoby z kwalifikacjami zarabiały  

tyle samo co osoby na niższych stanowiskach. Zarząd będzie aktywnie wspierał działania 

mające na celu wyeliminowanie tych dysproporcji i zapewnienie godziwych wynagrodzeń  

w przyszłym roku. Niemniej jednak, zdaje sobie sprawę, że na wszystko potrzeba czasu  

i dokładnej analizy, którą przeprowadzi Pani Skarbnik. Starosta omawiając sytuację  

w Muzeum zwrócił uwagę, że od około dwóch tygodni jest nowy Dyrektor, który podejmuje 

działania na rzecz poprawy warunków pracy pracowników. Starosta docenia współpracę 

między Związkami Zawodowymi a dyrektorem i uważa, że dzięki tej współpracy można 

rozwiązać problemy w muzeum. Starosta porównuje tę sytuację do sytuacji w szkołach, które 

również wymagały cierpliwości, ale teraz nauczyciele i pracownicy niepedagogiczni otrzymali 

środki. Podobnie dążą do rozwiązania problemów w Domu Pomocy Społecznej. Jednocześnie 

Starosta zaznacza, że zarządzanie budżetem jest trudne, ponieważ dostępne środki są znacznie 

mniejsze niż wnioski. Muszą dokonywać cięć w budżecie, ale starają się to robić w sposób 

racjonalny, aby uniknąć dodatkowych kredytów. Dzielą dostępne środki w taki sposób,  

aby każda jednostka otrzymała wsparcie, a inwestycje są realizowane stopniowo. 

Najważniejszym aspektem jest to, że po wielu latach pracy nad odnową oświaty, środki zostaną 

skierowane teraz do tych placówek, które były niedofinansowane i niewyremontowane.  

Nie będzie konieczności dodatkowych inwestycji tam, gdzie już przeprowadzono remonty.  

Na koniec Starosta podkreślił otwartość Zarządu na wsparcie dla Zespołu Szkół  

w Mszczonowie. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński zaznaczył, że jest doskonale zaznajomiony  

z sytuacją szkół w Mszczonowie. Wspominając bardzo ważne kwestie związane z Zespołem 

Szkół, wspomniał o problemach, które trwały przez wiele lat. Planowany jest pełen remont 

długotrwałego przeciekającego świetlika, rozdzielnicy elektrycznej oraz sali komputerowej. 

Również w Mszczonowie przeprowadzono kompleksowy remont infrastruktury wewnętrznej, 
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takiego jak malowanie korytarzy itp., co znacząco zmieniło wygląd szkoły od wewnątrz.  

Nadal trwają prace i trwają rozmowy w sprawie ewentualnego remontu elewacji zewnętrznej. 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz kontynuował, że pozyskanie dodatkowych środków  

w wysokości 1.100.000,00 zł na budowę stadionu przy Zespole Szkół nr 1 miało na celu 

zmniejszenie wkładu własnego Powiatu. Okazuje się, że Powiat Żyrardowski wybudował  

ten stadion za około 500.000,00 zł, korzystając z własnych środków, podczas gdy pozostałe 

13.500.000,00 zł pozyskano z trzech różnych źródeł. Dzięki temu udało się oszczędzić środki, 

które można teraz przeznaczyć na remonty szkół. Nawiązując do wady konstrukcyjnej  

w Mszczonowie, Starosta zauważył, że prawdopodobnie nikt w tamtych czasach  

nie przewidywał, że taka wada istnieje, ponieważ wszelkie naprawy wydawały się tylko 

chwilowym rozwiązaniem, a problem nadal powracał. Wyraził wdzięczność za współpracę  

i wyrozumiałość, doceniając zaangażowanie Radnych reprezentujących różne Gminy Powiatu 

Żyrardowskiego. Podsumował, że wspólne działania przynoszą pozytywne efekty. 

 

Radny Pan Piotr Krawczyk skomentował słowa Pana Starosty oraz obecną sytuację w Domach 

Pomocy Społecznej. Temat ten był poruszany przez Komisję Zdrowia oraz podczas sesji niemal 

od początku tej kadencji. Pierwszym aspektem, który został wreszcie uregulowany,  

były wynagrodzenia pracowników. Jednak nadal pozostała kwestia wynagradzania dyrektorów, 

o czym Pan Krawczyk wspomniał nawet na ostatniej sesji, zaznaczając, że ta kwestia pozostaje 

nierozwiązana. Radny zwrócił uwagę, że podobnie jak w przypadku pracowników Muzeum  

i innych trudnych sytuacji, należy podejść do tego problemu poprzez rozmowy zarówno  

z pracownikami, jak i osobami, które pracują na rzecz Powiatu i mieszkańców, często działając 

w zastępstwie lub z upoważnienia Pana Starosty i Zarządu Powiatu Żyrardowskiego,  

aby docenić ich trudną pracę. Radny zaznaczył, że od wielu lat nie dokonano regulacji 

płacowych dla dyrektorów i uważa, że ten problem wynika z braku dialogu lub zaniechania 

rozwiązywania zgłaszanych problemów, które również są przedmiotem dyskusji w Komisji.  

Z tego powodu zwrócił się do Pana Starosty i Zarządu z prośbą, aby zajęli się tymi kwestiami, 

aby uniknąć sytuacji, w której sprawy te będą musiały być rozstrzygane przez sąd, co może 

negatywnie wpłynąć na wizerunek Starostwa i Zarządu. Radny zachęcił do dialogu z ludźmi  

i do podejścia do tych spraw w sposób adekwatny do ich znaczenia. Dyrektorzy od wielu  

lat nie mieli uregulowanego wynagrodzenia, co jest poważnym problemem wymagającym 

pilnego rozwiązania. 
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Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że w sprawie Domów Pomocy Społecznej 

złożono wniosek o dofinansowanie remontu zabytkowego budynku DPS przy  

ul. Limanowskiego. Wierzy głęboko, że uda się to zrealizować, ale również jest to krok  

w odpowiedzi na oczekiwania dotyczące poprawy warunków bytowych w DPS-ach. Starosta 

liczy, że to przyczyni się do poprawy warunków mieszkańców tych placówek. Jeśli chodzi  

o kwestię wynagrodzeń, Starosta podkreślił, że nie minęło jeszcze wystarczająco dużo czasu, 

aby wydać ostateczną opinię w tej sprawie, i że Zarząd nadal analizuje tę kwestię. Starosta 

zaznaczył również, że sytuacja wynagrodzeniowa dyrektorów różnych jednostek  

jest zróżnicowana, i nie można jednej osoby wyróżnić na podstawie jej osobistych aspiracji. 

Należy zachować równość w tym zakresie. Starosta podkreślił, że nie dotyczy to tylko  

DPS-ów, ale również dyrektorów innych jednostek powiatowych, których wynagrodzenia  

są zbliżone do pensji dyrektora DPS na Hamerni, co według niego nie odbiega od standardu. 

Jednak nie wyklucza podwyżek w przyszłości, szczególnie w kontekście obecnych podwyżek 

wynagrodzeń dla nauczycieli. Starosta podkreślił, że istnieje potrzeba lepszej opieki  

nad DPS-ami, dlatego złożono wniosek o dofinansowanie. Nie da się wszystkiego zrealizować 

jednocześnie, ale istnieje odpowiedni moment na każdą z tych spraw. Starosta zapewnił 

Radnego Piotra Krawczyka, że Zarząd dąży do znalezienia kompromisu w sprawie  

DPS-ów i będą kontynuować prace nad remontem budynków DPS, które przez wiele  

lat czekały na poprawę warunków. Starosta rozumie postulaty i chciałby podkreślić, że w pełni 

jest świadom tych potrzeb. Jednocześnie informuje, że nadchodzący rok będzie łatwiejszy, 

ponieważ w bieżącym roku udało się już osiągnąć wiele celów. Ponadto, na przyszły  

rok planowane są kolejne cele, które odpowiadają tym kwestiom, na które dziś Państwo 

wskazują. Starosta ma nadzieję, że dzięki wspólnym wysiłkom uda się te cele osiągnąć. 

 

Radny Pan Michał Ochnicki podzielił się swoją refleksją podczas dzisiejszej sesji, zauważając 

otwartość Pana Starosty, Zarządu oraz Członków Rady. Przyszedł mu na myśl wniosek,  

aby złożyć, który wynika z częstego uczestnictwa w spotkaniach grup roboczych, które zajmują 

się tematami związanymi z obszarem pożytku publicznego. Wnioskuje o powołanie 

Powiatowej Rady Pożytku Publicznego, która miałaby za zadanie konsultować i omawiać 

uchwały związane z tym obszarem. Radny uważa, że jest to istotny aspekt, który umożliwiłby 

konstruktywne rozmowy między władzami powiatowymi a organizacjami pozarządowymi, 

stowarzyszeniami i grupami nieformalnymi w Powiecie Żyrardowskim. Przykładem,  

który przytoczył, były środki finansowe dla klubów sportowych, które w obecnej sytuacji  
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są na niskim poziomie. Jego zdaniem istnieją możliwości udoskonalenia współpracy  

i stworzenia lepszych warunków do dialogu z takimi organizacjami. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński o godz. 1534 zamknął obrady  

LVI Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

 

               Przewodniczący 

Rady Powiatu Żyrardowskiego 

 

             Klaudiusz Stusiński 

 

 

 

Protokołowała: 

W. Majewska 


